

Liquid Legal Institute e.V. invites Students to formulate: THE OATH OF JUSTITIA

Munich, November 2020

The Liquid Legal Institute e.V. today announced an international student competition for submitting innovative ideas on what the contemporary self-imposed Code of Conduct of the modern lawyer should be – THE OATH OF JUSTITIA!

The mission of this challenge is to establish an ethical codex for lawyers adapted to the rapidly transforming ecosystem. The aim is to maintain the highest degree of trust into the legal profession, as well as to strengthen the confidence of young legal professionals to embrace innovation and to make a difference in society.

The Liquid Legal Institute e.V. invites students to team up and to support the community in designing the future together. Diversity is the leading principle, meaning that only one member of the group has to be enrolled in law school.

“We captured the idea from a discussion within our community when the question came up, what the ultimate guiding ethical principles for lawyers would be, a code that rises above the short term challenges – just like the Hippocratic Oath for physicians.”, said **Kai Jacob, Co-CEO and Chairman of the Board** of the Liquid Legal Institute e.V.

“The digital transformation seems to question many traditional elements of our role – sometimes even the need for the ‘human lawyer’. At the Liquid Legal Institute, we strongly believe that a disrupted world needs a strong, human centric legal profession.”, said **Dierk Schindler, Co-CEO & Vice Chair of the Board** of the Liquid Legal Institute e.V.

“Creating the OATH OF JUSTITIA is an invitation to the new generation of future lawyers, their future cross-functional colleagues and their future clients to project the legal profession into the future!”, said **Bernhard Waihl, Co-Founder & Board Member** of the Liquid Legal Institute e.V.

A jury of recognized legal professionals will select the three teams that will be awarded a prize:

- **The winning proposal (1.000 €)**
- **The runner up proposal (500€)**
- **The best deployment plan (500€)**

Details can be found at www.liquid-legal-institute.com/workinggroups/oath/

Submission are to be sent to oath@liquid-legal-institute.org

Contacts: Kai Jacob, Tel.: +49 (0)151 1928 4300

Dr. Dierk Schindler, Tel.: +49 (0)151 1205 5664



Dr. Bernhard Waltl, Tel.: +49 (0)176 5679 6969

board@liquid-legal-institute.org

About the Liquid Legal Institute e.V.

The Liquid Legal Institute e.V. is a non-profit organization incorporated as a registered association (eingetragener Verein) under the laws of Germany. Its purpose, as defined in the articles of association, is to research and promote new ways of thinking and new technologies and other innovations in the legal ecosystem, i.e. so-called Legal Transformation. It is made up of members who belong to different stakeholder groups, including corporates, law firms, legal tech start-ups and individuals. For more information about us and about what drives us visit <http://www.liquid-legal-institute.com/>

Liquid Legal Institute e.V.
Munich (Germany)

Office address:
Almenrausch 25
85521 Ottobrunn (Germany)

Tel.: +49 (0) 89 / 63266704
E-Mail: info@liquid-legal-institute.org

Management board in the terms of § 26 BGB: Kai Jacob (Chairperson), Dr. Dierk Schindler, Dr. Bernhard Waltl
Executive director: Dr. Dierk Schindler
Register of associations: Amtsgericht München
Registration number: VR 207699

Liquid Legal Institute e.V. ruft Studentwettbewerb aus: DER EID DER JUSTITIA

München, im November 2020

Das Liquid Legal Institute e.V. hat heute einen internationale Studenten-Wettbewerb ausgerufen zur Einreichung innovativer Vorschläge für einen zeitgemäßen, selbst auferlegten Kodex für den modernen Juristen – DEN EID DER JUSTITIA!

Das Ziel dieses Wettbewerbs ist es ethische Prinzipien für Anwälte zu etablieren, die angepasst sind an das sich rasant verändernde Ökosystem des Rechts. Die Mission ist es das Höchstmaß an Vertrauen in den Juristen zu bewahren, sowie das Selbstbewusstsein und die Zuversicht junger Juristen dafür zu stärken, den Innovationsdrucks positiv anzunehmen und eine starke Rolle in der sich wandelnden Gesellschaft einzunehmen.

Das Liquid Legal Institut e.V. lädt Studententeams ein für die Gemeinschaft der Juristen einen Blick in die Zukunft zu werfen. Dabei ist Diversität das Kernprinzip, d.h. nur ein Mitglied des Teams muss an einer juristischen Fakultät immatrikuliert sein.

“Wir haben die Idee in Diskussionen in unserem Netzwerk aufgefangen. Es kam die Frage auf, was die grundlegenden ethischen Prinzipien für Juristen wären, also ein Kodex, der über die kurzfristigen Herausforderungen hinausragt – vergleichbar mit dem Hippokratischen Eid der Mediziner.“, erklärt **Kai Jacob, Co-CEO & Vorstandsvorsitzender** des Liquid Legal Institute e.V.

„Die digitale Transformation scheint viele traditionelle Elemente unserer Rolle als Juristen in Frage zu stellen – manchmal sogar den ‚human lawyer‘. Im Liquid Legal Institute sind wir der festen Überzeugung, dass eine sich fundamental verändernde Welt eine starke, menschenorientierte juristische Gemeinschaft dringend braucht.“, ergänzt **Dierk Schindler, Co-CEO & Vorstand** des Liquid Legal Institute e.V.

„Den EID DER JUSTITIA zu entwerfen ist eine Einladung an die neue Generation der zukünftigen Juristen, sowie an ihre zukünftigen Kollegen aus anderen Bereichen und an ihre zukünftigen Mandanten, die Profession positiv in die Zukunft zu projizieren.“, sagt **Bernhard Waltl, Mitgründer & Vorstand** des Liquid Legal Institute e.V.

Eine Jury anerkannter Juristen wird drei Teams als Gewinner auswählen:

- Den überzeugendsten Vorschlag (1.000 €)
- Den “Runner Up” (500€)
- Den besten Plan zur Umsetzung (500€)

Weitere Informationen zum Wettbewerb finden Sie unter www.liquid-legal-institute.com/workinggroups/oath/

Einsendungen unter oath@liquid-legal-institute.org

Ansprechpartner: Kai Jacob, Tel.: +49 (0)151 1928 4300

Dr. Dierk Schindler, Tel.: +49 (0)151 1205 5664

Dr. Bernhard Waltl, Tel.: +49 (0)176 5679 6969

board@liquid-legal-institute.org

Über den Liquid Legal Institute e.V.

Der Liquid Legal Institute e.V. ist ein eingetragener Verein mit Sitz in München. Satzungsmäßiger Zweck des Vereins ist die Erforschung und Förderung von neuem Denken sowie von Technologien und sonstigen Innovationen im „Ökosystem Recht“, d.h. der sogenannten Legal Transformation. Seine Mitglieder gehören unterschiedlichen Interessengruppen an, insbesondere Wirtschaftsunternehmen, Rechtsanwaltssozietäten, Legal Tech Start-ups sowie Einzelpersonen. Weitere Informationen über uns und was uns antreibt unter <http://www.liquid-legal-institute.com/>

Liquid Legal Institute e.V.
München

Geschäftsadresse:
Almenrausch 25
85521 Ottobrunn

Tel.: +49 (0) 89 / 63266704
E-Mail: info@liquid-legal-institute.org

Vorstand im Sinne von § 26 BGB: Kai Jacob (Vorsitzender), Dr. Dierk Schindler, Dr. Bernhard Waltl
Geschäftsführer: Dr. Dierk Schindler
Vereinsregister: Amtsgericht München
Vereinsregisternummer: VR 207699